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  Informace z 23. zasedání  
          Předsednictva Rady vysokých škol  

které se konalo 16. listopadu 2023  
 

 

Zasedání probíhalo prezenční a on-line formou. Maximální počet přítomných členů Předsednictva byl 24. 

Zasedání se zúčastnili hosté: 

• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. - vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu MŠMT  

• PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. - náměstek člena vlády 

• PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. - vrchní ředitel sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF MŠMT 

• Mgr. Jan Berki, Ph.D. - člen Výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu PSP ČR  

• Mgr. Petr Baierl - předseda Vysokoškolského OS 

• doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D. - rektor Vysoké školy polytechnické Jihlava, místopředseda ČKR pro 

oblast vzdělávání 

• Ing. Václav Šubrta – předseda Asociace knihoven vysokých škol ČR 

 

 

Schválený program:  

1. Zahájení   

2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady VŠ (prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc.)  

3. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník)  

4. Vystoupení hostů  

5. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík) 

6. Příprava Strategické konference Rady VŠ (RNDr. Pavel Popela, Ph.D.) 

7. Různé 

 

1.Zahájení  

Zasedání zahájil prof. Milan Pospíšil. Předsedající prof. Jiří Skládanka představil program, návrhovou komisi  

a požádal členy Předsednictva Rady VŠ o hlasování.  

 

 

Předmět hlasování:  

Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje program 23. zasedání Předsednictva Rady vysokých škol.  

 

Program byl přijat 23 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.    

 

 

Předmět hlasování: 

Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje návrhovou komisi ve složení: členové Užšího předsednictva,    

doc. Dr. Ing. Vlasta Radová, JUDr. Lenka Valová, JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík a RNDr. Pavel Popela PhD.  
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Návrhová komise byla schválena 23 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování 

nezdržel.    

 

2. Zprávy z užšího Předsednictva Rady vysokých škol 

Prof. Milan Pospíšil seznámil účastníky se zprávami z Užšího předsednictva Rady vysokých škol. 

 

 

Usnesení 

Předsednictvo  Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z užšího předsednictva Rady vysokých škol.  

 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů přítomných účastníků. 

 

3. Zprávy ze Studentské komory rady vysokých škol 

Ing. Michal Farník seznámil účastníky se zprávami ze Studentské komory Rady vysokých škol.  

 

Usnesení:  

Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol.  

 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů přítomných účastníků.  

 

4. Vystoupení hostů 

Na 23. zasedání Předsednictva Rady vysokých škol vystoupili hosté:  

• doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D. - rektor Vysoké školy polytechnické Jihlava, místopředseda ČKR pro 

oblast vzdělávání 

• Mgr. Jan Berki, Ph.D. - člen Výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu PSP ČR  

• PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. - náměstek člena vlády 

• Ing. Václav Šubrta – předseda Asociace knihoven vysokých škol ČR 

• Mgr. Petr Baierl – předseda Vysokoškolského OS 

• PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. - vrchní ředitel sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF MŠMT 

• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. - vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu MŠMT  

 

5. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík) 

Dr. Marek Hodulík informoval Předsednictvo o stavu projednávání novely VŠ zákona, upozornil na 

problematické body novely. Dále informoval o změnách zákoníku práce a dopadu na VŠ. Ve vystoupení dále 

zmínil budoucí úpravu koncesionářských poplatků. V neposlední řadě upozornil na rozdílné aspekty čerpání 

FKSP na vysokých školách od 1. ledna 2024 (očekávaná účinnost tzv. konsolidačního balíčku). 
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Usnesení: 

Předsednictvo Rady vysokých škol žádá, aby byla z novely VŠ zákona (§ 23 ods. 1) vypuštěna nově 

formulovaná podmínka, že fakulta musí uskutečňovat alespoň jeden studijní program samostatně. 

Konsolidace veřejných financí se mj. musí odrazit v možnosti vysoké školy efektivně využít personálních 

kapacit. Cílem navržené úpravy je umožnit, aby např. předměty společného základu (ale nejen ty) mohly 

být zajištěny pracovníky, kteří jsou kmenově zaměstnáni na jiné fakultě téže vysoké školy. Případně aby 

portfolio povinně volitelných a volitelných předmětů mohlo být širší a de facto společné pro celou vysokou 

školu. Navržená úprava vypuštění uvedené podmínky mj. umožní využít v rámci výuky uznávané 

odborníky, aniž by jim byly kladeny formální překážky v podobě pracovněprávního zařazení pod konkrétní 

fakultu. Sekundárním pozitivním efektem je také nezanedbatelné snížení administrativy a s tím spojených 

nákladů. 

 

Usnesení bylo přijato 23 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.    

 

Usnesení: 

Předsednictvo Rady vysokých škol žádá, aby s ohledem na změny v zákoníku práce týkající se prací 

konaných mimo pracovní poměr (DPP, DPČ) byla ve spolupráci s MŠMT promítnuta do připravované novely 

zákona o vysokých školách speciální úprava zohledňující specifika vysokoškolského prostředí. 

 

Usnesení bylo přijato 24 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.    

 

Usnesení: 

Předsednictvo Rady vysokých škol se znepokojením konstatuje, že z připravované novely VŠ zákona byla 

vyňata nová úprava rozšiřující okruh příjemců sociálního stipendia. V této souvislosti Rada vysokých škol 

žádá o to, aby tato nová úprava byla do návrhu navrácena. Předsednictvo Rady vysokých škol upozorňuje, 

že současná vysoká inflace a pokles reálných mezd dopadá nejvíce na sociálně slabší skupiny obyvatel, pro 

něž jsou sociální stipendia určena. 

 

Usnesení bylo přijato 24 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.    

 

Usnesení: 

Předsednictvo Rady vysokých škol s politováním konstatuje, že v rámci konsolidačního balíčku byla přijata 

nová úprava týkající se tvorby a využití fondu FKSP na vysokých školách a to včetně současných zůstatků. 

Rada vysokých škol v této souvislosti vyzývá vysoké školy, aby zvážily, zda současné zůstatky fondů 

nevyužít za stávajících pravidel, tedy do 31. 12. 2023. 

 

Usnesení bylo přijato 22 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.    

 

Usnesení: 

Předsednictvo Rady vysokých škol žádá paní ministryni Langšádlovou o prodloužení lhůty pro 

připomínkování návrhu novely zákona 130/2002 Sb. a posunutí termínu pro zaslání připomínek o 14 dní, tj. 

do 15. 12. 2023. Důvodem jsou technické obtíže spojené s přijetím návrhu. 

 

Usnesení bylo přijato 22 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.    
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6. Příprava Strategické konference Rady vysokých škol 

Předseda komise pro strategie a rozvoj ve vysokém školství dr. Pavel Popela informoval účastníky zasedání   

o aktuálním stavu přípravy Strategické konference Rady vysokých škol, která se bude konat 24. listopadu 2023  

v prostorách VUT v Brně a bude se zabývat tématy: Role VŠ ve vzdělávání, Financování, Byrokracie, Hodnocení 

a Samospráva a autonomie.   

 

 

Usnesení: 

Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí informace k přípravě Strategické konference Rady 

vysokých škol.  

 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů přítomných účastníků.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kompletní záznam jednání bude k dispozici do 30. listopadu 2023 v členské sekci na www stránkách Rady VŠ. 

Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 14 prosince 2023. 

Nejbližší zasedání Sněmu Rady vysokých škol se bude konat dne 11. ledna 2024.  

http://www.radavs.cz/
http://www.radavs.cz/

